
 

 

 

 

3.3. 2020 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 9 zástupců členských obcí (Mgr. Martin Horák – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Pavel 

Kadlec – Dalečín, Ždánice – František Skalník, Josef Smolka – Rozsochy, Libor Pokorný 

– Rožná, Vlastimil Tvarůžek – Strážek, PaedDr. Šárka Kunčíková – Štěpánov nad 

Svratkou, Vlastimil Husák – Ubušínek, Mgr. Ladislav Stalmach – Vír) 

 

Program 

1. Zahájení 

2. Hospodaření MB – návrh rozpočtu Mikroregionu Bystřicko 2020, zpráva o výsledku 

přezkoumání hospodaření svazku za rok 2019 

3. Evropský strom roku 2020 – Chudobínská borovice – výsledky ankety, účast na 

slavnostním vyhlášení v Bruselu 17.3.2020, financování 

4. Informace k činnosti MB – prodloužení projektu CSS  

5. Příprava členské schůze – termín, hosté, schválení návrhu rozpočtu MB 2020 

6. Mikroregionální akce: a) BČD – průběh akce; b) Hry bez hranic – předání poháru 

v rámci členské schůze, c) dětská umělecká soutěž – téma Bystřice nad Pernštejnem dříve 

a dnes; d) MA21 – podání dotace na putovní letní kino, nahlašování termínů; d) Nositel 

tradic Bystřicka 2020 – komise 10.3.2020 

7. Diskuse a další organizační záležitosti – a) výstupy ze školení pro starosty ze dne 

13.2.2020 (projekt ESO), b) zájezd po vesnicích roku  

8. Závěr jednání 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 

 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.2/20 

 



Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

• Libor Pokorný zahájil schůzi předsednictva ve 13:00 hod. a přivítal všechny přítomné členy 

předsednictva. 

• L. Pokorný přítomné seznámil s programem zasedání. Předseda MB dal následně hlasovat o jeho 

schválení. Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 9     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

2. Hospodaření MB 

 

• Návrh rozpočtu Mikroregionu Bystřicko 2020 

Paní Dočkalová stručně seznámila přítomné starosty s návrhem rozpočtu Mikroregionu Bystřicko 

(příloha č.1). Strana příjmů se skládá z členských příspěvků, neinvestičních transferů od obcí, příjmů 

za akce Bystřicko čte dětem a letní kino, dále z dotací od E-onu a Kraje Vysočina, jsou zde obsaženy 

také příjmy za pronájmy, příjmy dle ceníku služeb a platby od SMO. Na straně výdajů se nachází 

náklady spojené s akcemi Bystřicko čte dětem, Nositel tradic Bystřicka, letní kino, dále je zde zahrnut 

dar pro Kumšt (Bystřické zrcadlení), materiál na Hry bez hranic, mzdy, poplatky, spoluúčast SMO, 

platby za GDPR, příspěvek MAS, pojištění, školení, ostatní služby a další. Podrobnější informace zazní 

v rámci členské schůze plánované dne 25.3.2020. Obce již obdržely návrh rozpočtu MB, aby jej 

zveřejnily na své úřední desce nejpozději 15 dní před konáním členské schůze. 

 

• Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2019 

Předseda MB pan Pokorný informoval o výsledku auditu MB, který se uskutečnil 24.2.2020 

v Rozsochách, kde sídlí účetní paní Jarošová. Při přezkoumání hospodaření DSO Bystřicko nebyly 

zjištěny chyby a nedostatky. Tato zpráva (příloha č.2) byla již zaslána obcím k nahlédnutí. 

  

3. Evropský strom roku 2020 

Pan starosta z Víru informoval přítomné o současné situaci v oblasti ankety Evropský strom roku 2020, 

kde se mezi finalisty nachází Chudobínská borovice z Víru. Hlasování bylo již ukončeno k 29.2.2020 a 

nyní se čeká na výsledky. Z důvodu šíření koronaviru se ruší slavnostní vyhlášení v Bruselu dne 

17.3.2020. Pan Stalmach je ve spojení s Nadací Parnerství a řeší se různé alternativy vyhlášení. 

V současné situaci se bude vyčkávat na vyjádření k této situaci. 

Další věcí, která se v rámci schůze řešila, byla výsadby stromů. Pan Stalmach seznámil přítomné 

s představou o tom, že by se mohly udělat v měsíci dubnu alespoň 2-3 akce ohledně dobrovolnické 

výsadby stromů v oblasti obce Vír. V průběhu akce by mohly být uspořádány pro dobrovolníky různé 



zážitky typu prohlídka Vírské přehrady, ukázka Chudobínské borovice, večerní posezení s hudbou. Tu 

by mohla zajistit kapela Babylon.  

V rámci této problematiky vznikla také na fb stránkách Fandíme Chudobínské borovici anketa na téma 

dobrovolnické výsadby, kde se dle pana Stalmacha přihlásilo cca 200 dobrovolníků. Na základě této 

skutečnosti osloví paní Dočkalová pana Juračku (Lesní společenství obcí), abychom dohodli 

podrobnosti k této akci – místo, množství stromů, počet dobrovolníků, počet zaměstnanců lesního 

společenství atd.. V této oblasti musíme probrat více záležitostí týkajících se např. dopravy a ubytování 

dobrovolníků. 

Dle slov pana starosty z Víru se chystá spuštění projektu, který bude sloužit k výběru patřičné částky 

určené k dotisku knih o zaniklé obci Chudobín. Na stránkách HITHIT bude možné zakoupit turistické 

známky, knihy, přelet nad Chudobínem a další odměny. Obce by mohly nakoupit např. knížky, které by 

měly stát 150 Kč/výtisk. Pan Stalmach nás seznámil s dotiskem knih v plánovaném počtu 1000 výtisků. 

V současné chvíli se řeší detaily tohoto projektu a v brzké době se připravuje spuštění.  

Dále bylo na schůzi dojednáno, že paní Dočkalová připomene obcím závazek, který dal MB v rámci 

podpory hlasování – za každý hlas pro Chudobínskou borovici se zasadí strom v naší oblasti. Obce, 

které se budou chtít zúčastnit této akce, budou nahlašovat počty vysázených stromů. Do budoucna se 

plánuje vytvoření seznamu s uvedeným počtem zasázených stromů (dle počtu hlasů) v jednotlivých 

obcích. 

Další podrobnosti k tomuto tématu budou sděleny prostřednictvím e-mailu, popř. budou projednány na 

členské schůzi dne 25.3.2020 v KD Vír od 16:00 hodin. 

 

4. Informace k činnosti MB 

 

• Prodloužení projektu CSS 

Pan Pokorný obeznámil přítomné o chystaném druhém prodloužení projektu CSS. Dle e-mailu od paní 

Červinkové (expert na komunikaci s DSO) stále platí, že v území bude financován pracovní úvazek do 

kumulované výše 1,0 úvazku, ve výši odpovídající stávajícím zvyklostem. Projekt by měl být 

prodloužen do 31.12.2020. 

Náplň práce pozice bude rovněž ještě upřesněna, ale zaměření by se mělo týkat oblasti sociálních potřeb 

obyvatel DSO a ověření aktuálních koncepčních záměrů v oblasti meziobecní spolupráce. Aktivity 

zůstávají – min. 20 aktivit měsíčně, tzn. 60 kvartálně, a 50 % odborných aktivit.  

V současnosti se dopracovává podoba Dodatku ke smlouvě, stejně tak bude vypracován dokument 

Otázky a odpovědi a pracovní náplň v prodloužení. Pracovní smlouva může být uzavřena od podpisu 

tohoto dodatku. O jeho podpisu budeme včas informováni. 

 

 

 

 



5. Příprava členské schůze 

 

• Termín, hosté 

Na schůzi Předsednictva se stanovil termín členské schůze na středu 25.3.2020 v KD Vír od 16:00 

hodin. Po společné domluvě osloví paní Dočkalová v rámci problematiky dopravních spojů pana 

Bartoše z KÚ, aby nám přednesl stanovisko k zaslaným peticím. Dle slov pana Horáka vystoupí na 

schůzi i paní Oľga Königová za destinační společnost Koruna Vysočiny a dále oslovíme na základě 

požadavku pana starosty z Víru paní Marcelu Syrovou ze SMS ČR, která by přítomné seznámila 

s činností SMS ČR a výstupy ze zaslaných petic ohledně dopravních spojů. 

V rámci schůze proběhne hlasování o schválení návrhu rozpočtu MB 2020. 

 

 

6. Mikroregionální akce 

 

• Bystřicko čte dětem 

Paní Dočkalová informovala o současném průběhu akce Bystřicko čte dětem. Nyní se nacházíme zhruba 

v polovině uskutečněných čtení. Mikroregion proplácí tedy částku 2700,-Kč/čtení – z této částky bude 

pak 700,-Kč/čtení přefakturováno příslušné obci. Tato částka bude účtována formou mimořádného 

členského příspěvku, a to až po ukončení akce. O jeho platbě budou obce včas informovány. 

 

• Hry bez hranic 

V rámci členské schůze, plánované na 25.3.2020 v KD Vír, proběhne oficiální předání vítězného poháru 

pro Dolní Rožínku, která v soutěži vyhrála loni již potřetí.  

Dále se připomněl termín Her bez hranic 2020, které se uskuteční 12.9.2020 na Horní Rožínce. 

 

• Dětská umělecká soutěž – 11. ročník 

Téma dětské soutěže je letos zaměřeno na 440. výročí povýšení Bystřice nad Pernštejnem na město. 

Oficiální název soutěže zní ,,Bystřice nad Pernštejnem dříve a dnes“. Výzva k soutěži byla rozposlána 

obcím i školám MB a potrvá do 27.3.2020.  

 

• MA21 

Již na minulé schůzi předsednictva byli přítomní informováni o podání dotace z KV, kterou zpracovala 

paní Benová. Jedná se o dotaci z programu MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2020 V KRAJI 

VYSOČINA 2020, která souvisí s akcí Putovní letní kino. Opětovně jsme získali kategorii D, u které 

budeme vykazovat stejná kritéria, jak v minulém roce.  U této kategorie je možná dotace 60 tis. Kč. 

Obcím byl již rozeslán e-mail ohledně rezervace aparatury k letnímu kinu, a to na základě nahlašování 

termínů promítání od některých obcí.  



Dále se řešily podmínky k putovnímu letnímu kinu. Dle přítomných nebyly podány žádné návrhy na 

změnu. Tudíž mikroregion poskytne opět částku 2000,-Kč/film a spoluúčast obce bude činit 600,-

Kč/promítání. Max. proplatí mikroregion 3 filmy/obec. Podmínky LK pro rok 2020 budou projednány 

ještě v rámci členské schůze dne 25.3.2020. 

 

• Nositel tradic Bystřicka 

Přítomní byli informováni o konci výzvy k Nositeli tradic Bystřicka ke dni 28.2.2020. Celkově přišly 

v tomto roce čtyři nominace na Nositele tradic Bystřicka, z nichž dvě byly opětovně podané – divadelní 

soubor Vířina a Soubor Borověnka. Mezi novými nominacemi jsou ,,Kolářství Uherka“ nacházející se 

v Nyklovicích a pan Ing. Milan Peňáz, DrSc. Do seznamu nominací jsou zařazeny automaticky osoby a 

spolky z předchozích let (dle zásobníku nominací).  

Dne 10.3.2020 proběhne jednání komise pro vyhodnocení návrhů 9. ročníku. Ohledně výběru Nositele 

tradic Bystřicka pro rok 2020 budou starostové informováni v rámci členské schůze dne 25.3.2020, kde 

proběhne také hlasování o jeho schválení. 

 

7. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

 

• Výstupy ze školení pro starosty (projekt ESO) 

Pan Pokorný připomenul uskutečněné školení v rámci projektu ESO, které se konalo dne 13.2.2020 od 

15:00 hodin v zasedací místnosti MěÚ Bystřice nad Pernštejnem. Seminář vedl zkušený lektor pan Mgr. 

František Lukl, MPA, (starosta obce Kyjov, předseda Svazu měst a obcí ČR), který nás provedl 

problematikou v oblasti interních dokumentů obce a jejich náležitostmi a postupy při zadávání veřejných 

zakázek. Předseda MB zhodnotil tento seminář jako velice přínosný pro obě strany.  

Pan Lukl slíbil zaslat prezentaci z tohoto školení. Jakmile ji mikroregion obdrží, rozpošle patřičným 

obcím. 

 

• Zájezd po vesnicích roku 

Na minulé schůzi se jednalo o rezervě MB, která činí zhruba 50 tis. Kč. Z důvodu, že neznáme konečné 

výdaje a možnost podpory související s anketou Evropský strom roku 2020, ponecháme zatím tyto peníze 

v rezervě. Zájezd bychom pravděpodobně uskutečnili až v roce 2021. Toto téma bude ještě předmětem 

dalšího jednání. 

 

 

8. Závěr jednání 

 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast a druhou schůzi předsednictva v roce 2020 ukončil. 

 

 



 

 

   ………………………………………. 

předseda mikroregionu 

       Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

…………………………………….... 

     Jitka Dočkalová  


